
Protokół Nr II/06 
 

z obrad II sesji Rady Gminy Brańsk w dniu 5 grudnia 2006 roku 
 
Obradom przewodniczył Ryszard Wietoszko – Przewodniczący Rady Gminy. 
Na stan 15 radnych stwierdził na podstawie listy obecność 14 radnych. Nieobecny 
usprawiedliwiony radny Marek Jankowski. 
 
Radni obecni: 

1. Sylwester Bobel 
2. Stanisław Cieśluk 
3. Adam Derewońko 
4. Piotr Dołubizno 
5. FranciszekGawina  
6. Stanisław Gomoliński 
7. Tadeusz Krasowski 
8. Andrzej Kunicki 
9. GraŜyna Płonowska 
10. Leszek Franciszek Radulski 
11. Jan Szmurło 
12. Antoni Szpakowski 
13. Ryszard Wietoszko  
14. Feliks Aleksander Wróblewski 
 

Jako goście zaproszeni w sesji uczestniczyli: 
1. Marek Łukaszewicz radny Rady Powiatu w Bielsku Podlaskim  
2. Daniel Puchalski radny Rady Powiatu w Bielsku Podlaskim 
3. Krzysztof Jaworowski Wójt Gminy 
4. Krzysztof Ostrowski Prezes Zrzeszenia Przedsiębiorców Ziemi Brańskiej 
5. Władysław śero Członek Zrzeszenia Przedsiębiorców Ziemi Brańskiej 
6. Wojciech Jakubowski Sekretarz Gminy 
7. Zdzisława Iwańczuk Skarbnik Gminy 
8. Józef Michałowski Dyrektor GZK 
9. Małgorzata Sarnacka p.o. Dyrektora GOUK 
10. Renata Falkowska Kier. Ref. Or 
11. Piotr Gontowski Kierownik Referatu RŚGK 
12. Andrzej Uszakiewicz Radca prawny 

oraz sołtysi zgodnie z załaczona listą obecności. 
 
Obrady II sesji rozpoczęto modlitwą ”Ojcze Nasz...”. 
 
Ad.1-2 Przewodniczący Rady Gminy Ryszard Wietoszko o godz.8 30 dokonał otwarcia 
obrad II sesji Rady Gminy Brańsk, która odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy 
Brańsk oraz na podstawie listy obecności stwierdził quorum. Powitał przybyłych na 
posiedzenie radnych, zaproszonych gości oraz sołtysów. Następnie poinformował, Ŝe 
wszyscy radni otrzymali materiały na sesję w tym proponowany porządek obrad, zwrócił się 
o zgłaszanie ewentualnych wniosków i propozycji zmian lub poprawek  do porządku. Wójt 
Gminy zgłosił wniosek o wykreślenie z porządku obrad dwóch punktów: pkt. 9c) w sprawie 
ustalenia opłaty administracyjnej, terminu płatności oraz sposobu jej poboru, oraz  pkt.9j) w 
sprawie zmian w Statucie Gminnego Zakładu Komunalnego Gminy Brańsk. Wykreślenie 
pkt 9c) Wójt uzasadnił tym,  iŜ od 1 stycznia 2007 roku opłata administracyjna za wypis z 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, za wyrys z miejscowego planu 



zagospodarowania przestrzennego oraz potwierdzenie ostatniej woli spadkodawcy, zostanie 
włączona do opłaty skarbowej. Natomiast wykreślenie pkt. 9j) Wójt uzasadnił tym, iŜ 
planuje się przeniesienie dowoŜenia  do Gminnego Zakładu Komunalnego w Brzeźnicy. W 
zakładzie większość pracowników wykonuje prace w terenie, więc łatwiej będzie 
wyznaczyć zastępstwo na stanowisko opiekuna przy dowoŜeniu dzieci do szkół. Planuje się 
równieŜ zakup nowocześniejszych samochodów i maszyn do GZK, aby zakład mógł się 
rozwijać i podnosić standart wykonywanych usług. W skutek planowanych zmian naleŜy 
jeszcze lepiej dopracować strukturę organizacyjną zakładu. Dlatego teŜ, Wójt wniósł o 
wycofanie projektu uchwały.   
Od  godz.840 na sesję przybyłył radny Marek Jankowski, stan radnych od tej chwili 
piętnastu.   
   Wobec braku innych wniosków Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad 
wniesionymi poprawkami. Rada Gminy w głosowaniu jawnym głosami 15-za, 0- 
przeciwnych, 0 – wstrzymujących przyjęła zmianę do porządku obrad. Przewoniczący Rady  
odczytał porządek obrad z przyjętymi zmianami w brzmieniu:     

 
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie  quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. ZłoŜenie  ślubowania przez wójta gminy. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad I inauguracyjnej  sesji rady gminy. 
5. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami. 
6. Ustalenie wynagrodzenia Wójtowi Gminy. 
7. Powołanie Komisji Rewizyjnej. 

a) przyjęcie regulaminu wyborów Komisji Rewizyjnej, 
b) zgłaszanie kandydatów, 
c)powołanie składu osobowego Komisji Rewizyjnej. 

8. Powołanie Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 
9. Podjęcie uchwał Rady Gminy w sprawie: 
a) zmiany Uchwały Nr I//5/02 Rady Gminy Brańsk z dnia 19 listopada 2002 r. w sprawie 

powołania Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu. 
-  przyjęcie regulaminu wyborów składu osobowego Komisji Rozwoju Gospodarczego, 
Oświaty, Budownictwa i Transportu: 
- zgłaszanie kandydatów, 
- powołanie składu osobowego,  

b) określenia wysokości stawek podatku od posiadania psów, 
c) stawek podatku od środków transportowych, 
d) określenia wysokości stawek w podatku od nieruchomości, 
e) zwolnień w podatku od nieruchomości, 
f) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę obowiązujących w Gminnym 

Zakładzie Komunalnym Gminy Brańsk, 
g) obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta za okres pierwszych trzech kwartałów 2006 r. przyjętej 

do wymiaru podatku na rok 2007, 
h) zmian w budŜecie gminy na 2006 rok. 
10. Interpelacje i wnioski radnych. 
11. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 
12. Sprawy róŜne. 
13. Zamknięcie obrad.  

 
Ad. 3 Przewodnicząca Gminnej Komisji Wyborczej Pani Małgorzata Sarnacka wręczyła Wójtowi 
zaświadczenie o wyborze Wójta. Następnie Przewodniczący Rady wezwał wszystkich do przyjęcia 
postawy stojącej a Wójt Gminy Krzysztof Jaworowski złoŜył ślubowanie o treści: 
“Obejmuj ąc urząd wójta gminy Brańsk, uroczyście ślubuj ę, Ŝe dochowam wierności prawu, a 



powierzony mi urząd sprawować będę tylko dla dobra publicznego i pomyślności 
mieszkańców gminy. Tak mi dopomóŜ Bóg”. 
 Po ceremonii ślubowania wójt przyjął gratulacje od radnych sołtysów i mieszkańców 
gminy oraz od Pani BoŜeny Grotowicz Dyrektor Szpitala w Bielsku Podlaskim, która przybyła w 
czasie obrad sesji. 
Wójt podziękował za udział w wyborach i zaufanie jakim poraz kolejny został obdarzony przez 
mieszkańców. Zapewnił, Ŝe dołoŜy wszelkich starań by gmina nadal pręŜnie się rozwijała. 
Ad. 4 Przewodniczący Rady poinformował, iŜ protokół z obrad I inauguracyjnej sesji V kadencji 
Rady Gminy był dostępny w biurze obsługi Rady oraz był wyłoŜony do wglądu przed sesją w dniu 
dzisiejszym. Zwrócił się do radnych z zapytaniem czy mają jakieś uwagi do protokołu. Wobec 
braku uwag poddał pod głosowanie zatwierdzenie protokółu. Rada Gminy głosami 15 – za, 
przeciwnych – 0, wstrzymujących -0  przyjęła protokół z I sesji Rady Gminy Brańsk. 
Ad.5 Wójt Gminy Krzysztof Jaworowski odczytał informację ze swojej działalności między 
sesjami, radni nie wnosili uwag i zapytań do informacji /informacja w załączeniu do protokołu/. 
Ad.6 Sekretarz Gminy zapoznał radnych z  wynagrodzeniem wójta, które przez okres całej ostatniej 
kadencji nie było zmieniane. Według rozeznania w innych gminach o podobnej liczbie 
mieszkańców, wójtowie lub burmistrzowie mają o wiele większe wynagrodzenie. Jest zatem 
propozycja aby podnieść wynagrodzenie zgodnie z projektem uchwały. Przewodniczący poprosił 
radnych o dyskusję. Wobec braku pytań poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy w 
głosowaniu jawnym głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujacych -0 podjęła Uchwałę Nr 
II/06/06 w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Brańsk - /uchwała w załaczeniu do 
protokołu./  
Ad. 7a) Sekretarz Gminy odczytał regulamin wyborów Komisji Rewizyjnej. Radni nie zgłosili 
uwag do regulaminu. Rada Gminy głosami 15-za, przeciwnych -0, wstrzymujacych -0 regulamin 
przyjęła. 
Ad. 7b) Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatów do Komisji Rewizyjnej. Zostali 
zgłoszeni następujący kandydaci: 

1) Andrzej Kunicki 
2) Antoni Szpakowski 
3) Feliks Wróblewski 
4) Stanisław Gomoliński 
5) Sylwester Bobel 
6) Franciszek Gawina 

   Wobec braku innych zgłoszeń Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad 
zamknięciem listy. Rada Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 zatwierdziła 
zamknięcie listy kandydatów do Komisji Rewizyjnej. 
Wszyscy zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie do składu komisji. 
Ad.7c) W wyniku głosowania jawnego, poszczególni kandydaci otrzymali następującą liczbę 
głosów : 

1) Andrzej Kunicki : 11 - za, 4 – wstrzymujące, przeciwnych -0. 
2) Antoni Szpakowski: 15 - za, 0 – wstrzymujących, przeciwnych -0. 
3) Feliks Wróblewski: 15 - za, 0 – wstrzymujących, przeciwnych -0. 
4) Stanisław Gomoliński: 14 - za, 1 - wstrzymujący, przeciwnych – 0. 
5) Sylwester Bobel: 6 – za, 9 – wstrzymujących, przeciwnych – 0. 
6) Franciszek Gawina: 13 -za, 2 - wstrzymujące, przeciwnych -0. 

W skład Komisji Rewizyjnej zostali powołani kandydaci, którzy otrzymali zwykłą większość waŜnie 
oddanych głosów. Do składu Komisji Rewizyjnej nie wszedł kandydat Bobel Sylwester, który nie 
otrzymał wymaganej liczby głosów.   

Uchwała Nr II/07/06 w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej w załączeniu do protokołu. 
Ad. 8 Rada Gminy przy 12 głosach za i 3- głosach wstrzymujących, przeciwnych -0 w głosowaniu 
jawnym na Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej powołała Pana Feliksa Aleksandra 
Wróblewskiego. Uchwała Nr II/08/06  w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji  



Rewizyjnej w załączeniu do protokołu. 
Ad. 9a) Sekretarz Gminy - "W związku  ze zmianą przepisów ustawy o samorządzie gminnym 
/zniesiono Zarząd Gminy/ Rada Gminy w poprzedniej  kadencji powołała stałą komisję: Rozwoju 
Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu, która między innymi  analizuje  materiały 
przygotowywane na sesję i zgłaszała swoje uwagi w sprawie kierunków rozwoju  gminy. Wraz z 
końcem kadencji wygasł skład osobowy w/w komisji, który naleŜy obecnie wybrać". 
Następnie Sekretarz odczytał regulamin  wyboru komisji. Rada gminy głosami 15 -za, przeciwnych 
-0, wstrzymujacych -0 jednogłośnie zaakceptowała przedstawiony regulamin. 
Do komisji zostali zgłoszeni następujący kandydaci: 
1. Piotr Dołubizno 
2. Dadam Derewońko 
3. Leszek Franciszek Radulski 
4. Tadeusz Krasowski 
5. GraŜyna Płonowska 
6. Jan Szmurło 
 Wobec braku innych zgłoszeń Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad 
zamknięciem listy. Rada Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 zamknęła listę 
kandydatów do Komisji RGOBiT. Wszyscy kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie.   
W wyniku głosowania jawnego, poszczególni kandydaci otrzymali następującą liczbę głosów : 
1. Piotr Dołubizno: 14 -za, 1 - wstrzymujący, przeciwnych -0. 
2. Dadam Derewońko: 13 -za, 2 - wstrzymujące, przeciwnych -0. 
3. Leszek Franciszek Radulski: 8 -za, 7 – wstrzymujących, przeciwnych -0. 
4. Tadeusz Krasowski: 11 -za, 4 wstrzymujące, przeciwnych -0. 
5. GraŜyna Płonowska: 14 -za, 1 wstrzymujący, przeciwnych -0. 
6. Jan Szmurło: 11 -za, 4 wstrzymujące, przeciwnych -0. 
   W skład komisji  RGOBiT zostali powołani kandydaci, którzy otrzymali zwykłą większość waŜnie 
oddanych głosów. Do składu Komisji  nie wszedł kandydat Leszek Franciszek Radulski, który nie 
otrzymał wymaganej liczby głosów. 
   Uchwała Nr II/09/06 w sprawie zmiany Uchwały Nr I/5/02 Rady Gminy Brańsk z dnia 19 
listopada 2002 r. w sprawie powołania Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, 
Budownictwa i Transportu w załączeniu do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził 10 minutową przerwę w obradach od godz. 930 do 940. 
 
Ad. 9b) Przewodniczący Rady poinformował, iŜ wszystkie projekty uchwał w tym podatkowe 
będące przedmiotem obrad dzisiejszej sesji były analizowane przez Komisję Rozwoju 
Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu. We wszystkich przypadkach zostały one 
zaopiniowane jednogłośnie pozytywnie przez Komisję. Skarbnik Gminy przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od posiadania psów,  z uzasadnieniem 
potrzeby jej podjęcia. Wobec braku pytań Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 
uchwały. Rada Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr 
II/10/06 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od posiadania psów /uchwała w 
załączeniu do protokołu/. 
Ad. 9c) Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie stawek podatku od środków 
transportowych z uzasadnieniem potrzeby jej podjęcia.  
Radny Wróblewski Feliks zapytał czy od autobusów szkolnych równieŜ jest naliczany podatek?. 
Odpowiedzi udzielił wójt informując, Ŝe podatek od autobusów szkolnych równieŜ jest naliczany.  
Głos zabrał mieszkaniec gminy Pan śero informując, iŜ mimo zwyŜki stawek podatkowych nie są 
one wygórowane w stosunku do stawek w sąsiednich gminach.Wobec braku dalszej dyskusji  
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy głosami 14 -za, 
przeciwnych -0, wstrzymujących -1 podjęła Uchwałę Nr II/11/06 w sprawie stawek podatku od 
środków transportowych./uchwała w załączeniu do protokołu/. 



Ad. 9d) Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek w 
podatku od nieruchomości z uzasadnieniem potrzeby jej podjęcia.  
Radny Radulski Leszek zapytał dlaczego stawka podatku wzrasta o 20 gr. w stosunku do roku 
ubiegłego?  
Odpowiedzi udzieliła Pani Skarbnik poinformowała, iŜ minimalne podniesienie stawki podatku od 
nieruchomości stanowi między innymi częściowe wyrównanie strat jakie ponosi gmina stosując od 3 
lat warunki preferencyjne dla podmiotów rozpoczynających działalność gospodarczą na ternie 
gminy, a takŜe zwiększa subwencję ogólną naliczaną gminie. Wobec braku dalszej dyskusji  
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy głosami 13 -za, 
przeciwnych -0, wstrzymujących -2 podjęła Uchwałę Nr II/12/06 w sprawie określenia wysokości 
stawek w podatku od nieruchomości./uchwała w załączeniu do protokołu/. 
Ad. 9e)  Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zwolnień w podatku od 
nieruchomości. Poinformowała, iŜ Gmina Brańsk jest jedną z nielicznych, która zwalnia z podatku 
od nieruchomości budynki mieszkalne rolników i kościelnych osób prawnych. Wójt Gminy 
przypomniał, ile to swego czasu było pomówień i oskarŜeń przy zbieraniu deklaracji na podatek od 
nieruchomości. Zapewnił, Ŝe słowa dotrzyma i do kiedy to będzie moŜliwe, tego rodzaju zwolnienia 
w podatku będzie proponował Radzie Gminy. Wobec braku dyskusji  Przewodniczący Rady poddał 
pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 
podjęła Uchwałę Nr II/13/06 w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości. /uchwała w 
załączeniu do protokołu/. 
Ad. 9f) Kierownik Referatu RŚGK Piotr Gontowski przedstawił projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę obowiązujących w Gminnym Zakładzie 
Komunalnym Gminy Brańsk. W uzasadnieniu poinformował, iŜ w ustawowym terminie do gminy 
wpłynął wniosek Dyrektora GZK o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę w 
Gminie Brańsk. Dołączona wraz kalkulacja obrazuje koszty produkcji wody w 2007 roku, i czynniki 
mające wpływ na ich podwyŜszenie. Ogólnie  jest propozycja by cena 1m3 wody była wyŜsza o 8 
groszy w stosunku do roku ubiegłego.   
Głos zabrał Wójt Gminy – ..."koszty utrzymania i wyprodukowania 1m3 wody rosną, na co ma 
wpływ wiele czynników, zwrócę Państwa uwagę tylko na  niektóre: 
- wiemy, Ŝe deficyt wody występuje nie tylko na terenie naszej gminy ale na terenie całej Polski w 
związku z tym zachodzi potrzeba ciągłego obniŜania pomp w studniach a to wiąŜe się z wysokimi 
kosztami,  
- z uwagi na długą sieć wodociągową w gminie (na wielu odcinkach starą) występują  liczne awarie. 
Usunięcie ich to koszty nieraz liczone w tysiącach: między innymi za przemieszczanie 
specjalistycznego sprzętu z jednego krańca gminy w drugi, koszt zakupu części, koszty pracy 
pracowników, którzy nieraz wykonują pracę po godzinach lub w niedzielę czy w święta.  
- kolejnym przykładem moŜe być zły stan techniczny budynków kilku hyroforni. Bydynki są starego 
budownictwa, zimne. Wymagają  one remontów i docieplenia, to równieŜ wiąŜe się z wysokimi 
kosztami, 
- nie sposób w tym miejscu nie wymienić kosztów związanych z płukaniem odŜelaziaczy i 
dostarczaniem mieszkańcom dobrej jakości  wody.  
Wymienione przezemnie przykłady i wiele innych mają znaczący wpływ na cenę wody. Dlatego 
wszyscy musimy oszczędzać, nie chcemy na wodzie zarabiać, ale teŜ nie moŜemy tracić. Proponuję 
przyjąć stawkę wody zaproponowaną w projekcie uchwały"...  
Głos zabrał radny Wróblewski Feliks - " widzę, Ŝe nic nie da się wytargować z ceny, ale proszę o 
dołoŜenie wszelkich starań by woda była czysta, zwłaszcza po tym jak wyłączane jest światło. 
Obecnie po dłuŜesj przerwie w dostawie prądu przez 2 dni nie mamy czystej wody. 
Wójt Gminy – ..."musimy usprawniać i ten wycinek dotyczący dostarczania wody, szukać takich 
rozwiązań, by woda nie droŜała i była dobrej jakości. W związku z Pana prośbą, proszę o sygnały do 
konserwatorów by spuszczali brudną wodę na końcu z hydrantów". 
Głos zabrał radny Bobel Sylwester – wynika z tego, Ŝe musimy głosować przeciwko sobie. 
Przewodniczący Rady – proszę się liczyć z tym, Ŝe my radni musimy rozwiązuwać i trudne sprawy 



a nie tylko te miłe.Wobec braku dalszej dyskusji  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. Rada Gminy głosami 13 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -2 podjęła Uchwałę 
Nr II/14/06 w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę obowiązujących w 
Gminnym Zakładzie Komunalnym Gminy Brańsk./uchwała w załączeniu do protokołu/. 
Ad. 9g)  Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu 
Ŝyta za okres pierwszych trzech kwartałów 2006 roku przyjętej do wymiaru podatku rolnego na 
2007 rok. Poinformowała, Ŝe gdyby Rada Gminy chciała przyjąć stawkę górną 35,52zł/q to nie 
trzeba było by podejmować uchwały. Natomiast Wójt Gminy i Komisja RGOBiT proponują by 
stawkę obniŜyć i przyjąć 33zł/q, która stanowić będzie podstawę do obliczania podatku rolnego na 
2007 rok na obszarze gminy.Skarbnik przedstawiła jak się kształtują propozycje stawek w 
sąsiednych gminach: 
- Miasto Brańsk – 33zł/q 
- Bielsk Podlaski – 35,52/q 
Wobec braku dyskusji  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy 
głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr II/15/06 w sprawie 
obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta za okres pierwszych trzech kwartałów 2006 roku przyjętej do 
wymiaru podatku rolnego na 2007 rok. /uchwała w załączeniu do protokołu/. 
Ad. 9h) Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2006 rok. 
Szczegółowo omówiła zmiany zgodnie z załącznikami.Wobec braku dyskusji  Przewodniczący 
Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, 
wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr II/16/06 w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2006 rok. 
/uchwała w załączeniu do protokołu/. 
Ad. 10 Brak interpelacji i wniosków radnych. 
Ad.11 Nie udzielano odpowiedzi ze względu na brak interpelacji i wniosków radnych. 
Ad.12 Sprawy róŜne: 

● Wójt Gminy poinformował, Ŝe na dzień 12 grudnia 2006 r. na godzinę 1000  zaprosił dyrektora 
Agencji Rynku Rolnego, aby przybliŜył rolnikom informacje zwiazane z "Kwotą mleczną", 
materiałem siewnym oraz ubieganiem się o kredyty rolnicze. Poprosił aby radni wypowiedzieli się 
co do miejsca spotkania czy w urzędzie gminy,  czy w GOUK w Kalnicy oraz czy spotkanie 
zorganizować tylko radnym i sołtysom czy dla szerszego grona? 
Radni i Przewodniczący NSZZ RI Solidarność opowiedzieli się za spotkaniem w szerszym gronie w 
GOUK w Kalnicy. 

● Wójt Gminy poinformował, Ŝe termin wykonania dróg Pace-Kiersnowo, Kalnica oraz Brzeźnica i 
Ferma do granicy z gminą Nowe Piekuty  z uwagi na warunki pogodowe i lepsze solidne 
wykonastwo wiosną,  został przeniesiony z 30 listopada 2006 roku na dzień 30 maja 2007 roku. 

● Wójt Gminy poinformował, jacy pracownicy Gminy korzystają z telefonów komórkowych 
słuŜbowych: Pan Michałowski Dyrektor GZK, Pan Oleksiewicz na dowoŜeniu dzieci do szkół, 
Sekretarz i Wójt. ..." Osobiście jeśli jestem w terenie, zdarza się, Ŝe dzwonię do do Ŝony, rodziców, 
informując gdzie jestem i o której wrócę.  W nagłych sytuacjach w sprawach słuŜbowych, 
mieszkańcy Gminy równieŜ mogą do mnie dzwonić". Wójt poinformował, Ŝe zdaŜają się takie 
sytuacje, kiedy wszystkie samochody słuŜbowe są zajęte w terenie,  a zachodzi pilna potrzeba 
wyjazdu: na interwencję, pilne spotkanie, naradę, konferencję czy teŜ podpisanie umowy bądź aktu 
notarianego. W takich sytuacjach jako wójt zmuszony jestem wziąć delegację na swój samochód 
prywatny. Są równieŜ przypadki, kiedy jadąc samochodem słuŜbowym do Bielska Podl. lub z 
Bielska, na chwilę zajeŜdŜa po drodze do rodziców w Kadłubówce, aby zobaczyć czy wszystko jest 
w porządku. W związku z takimi sytuacjami poprosił radnych  o uwagi w przedstawionych 
kwestiach lub jeŜeli nie mają pytań i zastrzeŜeń o przyjęcie do wiadomości i zaakceptowanie, aby 
później nie było zbędnych dyskusji czy pomówień. 
Radni nie wnosili uwag i zaakceptowali informacje przedstawione przez Wójta. 

● Wójt poinformował, Ŝe w okresie świątecznym odbędą się posiedzenia obu Komisji Rady i sesja aby 
jeszcze w starym roku przyjąć ostateczną wersję budŜetu gminy na 2007 rok. 

● Wójt przekazał wszystkim zgromadzonym zaproszenie ks. Prałata Romana Wodyńskiego na 



uroczystą Mszę Św. z okazji 50-lecia kapłaństwa, która zostanie odprawiona 10 grudnia 2006 r. 
 o godz. 12 00 w kościele w Brańsku z udziałem J.E.Ks. Biskupa Drohiczyńskiego. 

●  Wójt poinformował, Ŝe w dniu dzisiejszym w ramach współpracy z gminami zagranicznymi i 
młodzieŜą szkolną, do gminy przyjeŜdŜa delegacja z Łotwy miasta Krasławy (Przewodniczący Rady 
i trzech wójtów).  Do końca roku ich małe gminy chcąc ubiegać się o środki z Unii Europejskiej, 
muszą połączyć się w co najmniej jedną gminę liczącą 2.500 mieszkańców. Sprawy organizacyjne 
jak to zrobić najlepiej,  chcą przedyskutować na naszym terenie. ..."Mówię Państwu o tym, gdyŜ w 
związku z przyjazdem tej delegacji gmina, poniesie koszty związane z  pobytem"... 

● Wójt zwrócił się z prośbą do radnych, aby nie chodzili i zbyt długo przesiadywali po pokojach w 
urzędzie. Tam załatwiane są sprawy interesantów. 

● Sekretarz Gminy przypomniał radnym o składaniu oświadczeń majątkowych. Przedstawił równieŜ 
informację o wypłaconych dodatkach "suszowych" i "stypendiach szkolnych". 

● Wójt gminy zachęcił radnych do przeczytania nowej ustawy o ograniczeniu prowadzenia 
działalności gospodarczej przez radnych. JeŜeli radni będą sobie tego Ŝyczyli na najbliŜszej sesji 
zostanie ona odczytana. 

● Sołtys wsi Pruszanka Baranki zwrócił się z prośbą o ustawienie oświetlenia ulicznego tak  aby 
zapalało się godzinę przed wschodem słońca a gasło wcześniej w godzinach nocnych. 
Wójt Gminy – sprawę oświetlenia ulicznego przedyskutujemy z sołtysami na najbliŜszym spotkaniu 
i rozpatrzymy całościowo. Musimy znaleźć wykładnię co to jest oświetlenie uliczne i uregulować 
sprawę oświetlenia oraz stojących słupów na prywatnych posesjach. W latach PRL-u ludzie 
załatwili sobie postawienie słupa na ich posesji. W dobie dzisiejszej gmina nie moŜe robić komuś 
prezentów. JeŜeli juŜ gdzieś słup stoi i oświetla tylko prywatną posesję to właściciel będzie 
zmuszony za to oświetlenie zapłacić lub je  zlikwidować. 

● Mieszkaniec gminy Pan śero Władysław przedstawił wniosek aby Ośrodek Kultury więcej 
organizował   spotkań kulturalnych i potańcówek, w celu zachęcenia dzieci i młodzieŜy do 
ciekawszego spędzania czasu wolnego i zaangaŜowania się w sprawy kulturalne wsi, gminy. 
Pozwoli to równieŜ na odciągnięcie młodzieŜy od "COLORADO" w Brańsku. Tam się dzieją róŜne 
rzeczy łącznie z  dostępem do narkotyków. 
Wójt Gminy – my nie mamy wpływu na to co dzieje się na "COLORADO", ale będziemy szukać 
rozwiązań by "rozkręcić" działalność Ośrodka Kultury w Popławach. Mieszkańców zaś zachęcić do 
powrócenia dobrej tradycji organizowania zabaw przez OSP. Ośrodek jest odnowiony, jest ciepło, 
jest czytelnia, instrumenty muzyczne, trzeba tylko trochę chęci mieszkańców. 

● Radny Sylwester Bobel – w Mniu teŜ jest sala i Zespół "MIANKA" moŜe zakupić instrumenty dla 
zespołu bo mieszkańcy mają trudności finansowe?. 
Wójt Gminy – sami mieszkańcy Mnia musicie sobie odpowiedzieć czego chcecie. Zespół 
"Mianka"ma piękne stroje i instrumenty, które są do wykorzystania. Narazie zespół funkcjonuje, ale 
wiem, Ŝe ciągle są problemy z uczestniczeniem w próbach zespołu. Nie powiodła się teŜ próba 
zatrudnienia nowego  instruktora, który chciał wprowadzić trochę dyscypliny i ciekawsze układy 
horeograficzne. JeŜeli rodzice nie włączą się i nie zmobilizują dzieci do udziału w zespole zespół nie 
będzie się rozwijał. 

● Dyrektor GOUK – obchody 25-lecia Mianki przygotowywałam osobiście. Jeździłam do Mnia 
chodziłam po domach namawiałam do udziału w zespole. Zawiozłam nowego instruktora by dzieci 
nauczyły sie czegoś nowego. Moje działannie spotkało sie z niezadowoleniem dzieci, bo były 
postawione większe wymagania. JeŜeli rodzice i dzieci nie zrozumieją, Ŝe to wszystko jest dla ich 
dobra , wszelkie działania podejmowane z urzędu skończą sie na niczym. 
Ad. 13 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy  o godz. 1200 zamknął 
obrady  II sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły się  modlitwą „Pod Twoją Obronę... ”. 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Protokolant:                                                                    Przewodniczący Rady Gminy Brańsk 
 
Alina Adamczyk                                                                               Ryszard Wietoszko  


